

Lecture14
	بريطانيا في القرن 20
في عام 1922 عقدت نفوذ الإمبراطورية البريطانية على مدى حوالي 458 مليون نسمة، خمس سكان العالم في ذلك الوقت. 
غطت الإمبراطورية أكثر من 33700000 KM2، ما يقرب من ربع المساحة الكلية للأرض. 
قبل نهاية القرن 20 الممتلكات البريطانية فيما وراء البحار وتألفت من عدد قليل من الجزر الصغيرة واجهت بريطانيا المشاكل الاجتماعية الكبيرة. 
في الحربين العالميتين هما المفتاح للغاية لتراجع بريطانيا.



الحرب العالمية 1

وقد خاضت الحرب العالمية 1 بين 1914-1918) و (وغالبا ما تسمى "الحرب العظمى". 
كان واحدا من أعنف الصراعات في تاريخ العالم مع حد أدنى من 15 مليون شخص يموتون وربما تصل إلى 65 مليون حالة وجودها الوفيات الناجمة عن وباء "الانفلونزا الاسبانية" الرئيسية. 
وقد خاضت الحرب بين صلاحيات "الحلف الثلاثي": فرنسا، الإمبراطورية الروسية وبريطانيا العظمى و 'القوى المركزية ": ألمانيا والنمسا والمجر. 
ايطاليا واليابان والولايات المتحدة الأمريكية وانضم مع 'الحلف الثلاثي "وانضم الإمبراطورية العثمانية وبلغاريا مع' القوى المركزية. '
وقد خاضت الحرب أساسا في فرنسا وبلجيكا في نظام الخنادق. 
في عام 1918 في "الحلف الثلاثي" هزم "القوى المركزية 'ولكن في واقع الحرب قد دمر جزء كبير من الاقتصاد الأوروبي.







الخنادق
بعد المحاولات المبكرة لتحقيق النصر الجانبين المحصنة أنفسهم في نظام طويلة من الخنادق عبر فرنسا وبلجيكا. 
في الفترة من 1915 و 1917 الملايين من الناس لقوا حتفهم في محاولات لكسر "الجمود" في الخنادق. 
أصبحت الخنادق رمزا للمعاناة والموت لا طائل منه. 
يعتقد بعض المؤرخين أن ما يصل إلى 14 مليون رجل توفي أو أصيب في الخنادق أو في معارك لكسر "الجمود".




شعراء الحرب
كتب جيل كامل من الشعراء عن تجربتهم أثناء الحرب العالمية 1 وخاصة في الخنادق. 
الأكثر شهرة من هؤلاء الشعراء هم: سيغفريد ساسون، ويلفريد أوين وروبرت بروك. 
وهناك الكثير من الصور لدينا من معاناة الحرب العالمية 1 تأتي من الكتابة من هؤلاء الشعراء. 
أصبحت الرومانسية لأن العديد منهم مات شابا.


روبرت بروك
ولدت في عام 1887 وتوفي في 23 أبريل 1915 في سن ال 27. 
توفي لدغة بعوضة مصابة في طريقه إلى ميدان المعركة من غاليبولي في تركيا العثمانية. 
الشاعر الايرلندي W.B. وصف ييتس بأنه "وسامة الشاب في انجلترا." 
رمز من 'مضيعة للشباب "جيل كامل بسبب الحرب. 
وكتب العديد من القصائد ولكن عبارته الشهيرة 'الجندي'.




الجندي
واحدة من قصائد رائعة من القرن 20th. 
ووجهت انتقادات لكونه المؤيد للحرب وطنية مفرطة. 
هو على النقيض من العديد من الشعراء الحرب الأخرى التي كانت معادية للحرب القصائد. 
كتب توماس هاردي، وهو كاتب والشاعر الشهير، قصيدة مباشرة ضد 'الجندي'. 
ومع ذلك، على الرغم من كل هذا، هو قصيدة والمحادثات العديد من الأشياء التي قمنا بدراستها في هذه الدورة جميلة وملهمة. 
بل هو السوناتة أربعة عشر سطر. 
نمت بروك يصل في ارويكشاير، في وسط انكلترا


إذا كان ينبغي أن يموت، وأعتقد أن هذا فقط من لي: 
أن هناك بعض ركن من حقل الأجنبية 
هذا هو لمن أي وقت مضى انكلترا. يجب أن يكون هناك 
في تلك الأرض الغنية أخفى الغبار ثراء؛ 
والغبار الذي انكلترا تتحمل، شكل، على علم، 
أعطى، مرة واحدة، لها الزهور إلى الحب، وطرقها للتجول، 
هيئة من انجلترا، تنفس الهواء الإنجليزية، 
غسلها من قبل الأنهار والمبارك من قبل شموس في المنزل

أعتقد، هذا القلب، إلقاء كل شر بعيدا، 
A نبض في العقل الأبدي، لا تقل 
يعطي في مكان ما ظهر من خلال الأفكار انجلترا معين؛ 
لها مشاهد وأصوات؛ أحلام سعيدة كيوم لها؛ 
والضحك، علمت من الأصدقاء؛ والوداعة، 
في قلوب في سلام، تحت السماء الإنجليزية.

عاصمة ايرلندا هي: 
     أ. لندن ب. ادنبره ج. دبلن 
2 يوليسيس رواية ________: 
    أ. ب قصيرة. ج تعقيدا. ممل 
3. كان جيمس جويس جزء منها الحركة الأدبية؟ 
    أ. الحداثة ب. الرومانسية ج. الواقعية 
4 ألهمت الحرب العالمية 1 الكثير من: 
    أ. لاعبي كرة القدم ب. الكتاب المسرحيين ج. الشعراء 
5 نما روبرت بروك يصل في ______ انجلترا: 
    أ. مركز ب. جنوب الساحل ج. الساحل الشمالي
	Britain in the 20th Century
· In 1922 the British Empire held sway over about 458 million people, one-fifth of the world's population at the time.
· The empire covered more than 33,700,000 km2, almost a quarter of the Earth's total land area.
· By the end of the 20th Century Britain’s overseas possessions consisted of a few small islands and Britain faced big social problems.
· The two World Wars were very key to the decline of Britain. 
The 1st World War
· The 1st World War was fought between 1914-1918 and is often called ‘The Great War.’
· It was one of the deadliest conflicts in world history with a minimum of 15 million people dying and maybe up to 65 million if the deaths from the major ‘Spanish Flu’ epidemic are included.
· The war was fought between the powers of the ‘Triple Entente’: France, The Russian Empire and Great Britain and the ‘Central Powers’: Germany and Austria-Hungary.
· Italy, Japan and the USA joined with the ‘Triple Entente’ and the Ottoman Empire and Bulgaria joined with the ‘Central Powers.’
· The war was mainly fought in France and Belgium in a system of trenches.
· In 1918 the ‘Triple Entente’ defeated the ‘Central Powers’ but in reality the war had damaged a large part of the European economy. 
The Trenches
· After early attempts to achieve victory the two sides fortified themselves in a long system of trenches across France and Belgium.
· From 1915 and 1917 millions of people died in attempts to break the ‘stalemate’ of the trenches.
· The trenches have become a symbol of suffering and pointless death.
· Some Historians believe that up to 14 million men died or were wounded in the trenches or in battles to break the ‘stalemate’.
The War Poets
· A whole generation of poets wrote about their experience during the 1st World War and especially in the trenches.
· The most famous of these poets were: Siegfried Sassoon, Wilfred Owen and Rupert Brooke.
· A lot of our images of the suffering of the 1st World War come from the writing of these poets.
· Have become romanticized because many of them died young. 
Rupert Brooke
· Was born in 1887 and died on 23rd April 1915 at the age of 27.
· Died of an infected mosquito bite on his way to the battlefield of Gallipoli in Ottoman Turkey.
· The Irish poet W.B. Yeats described him as ‘the handsomest young man in England.’
· A symbol of the ‘waste of youth’ of a whole generation because of the war.
· He wrote many poems but his most famous was ‘The Soldier’.
The Soldier
· One of the great poems of the 20th Century.
· Has been criticized for being pro-war and overly patriotic.
· It is contrast to many of the other war poets whose poems were anti the war.
· Thomas Hardy, a famous writer and poet, wrote a poem directly against ‘The Soldier.’
· However, despite all this, it is a beautiful and inspiring poem and talks of many of the things we have studied in this course.
· It is a fourteen line sonnet.
· Brooke grew up in Warwickshire, in the centre of England.  
If I should die, think only this of me:
That there's some corner of a foreign field
That is for ever England. There shall be
In that rich earth a richer dust concealed;
A dust whom England bore, shaped, made aware,
Gave, once, her flowers to love, her ways to roam,
A body of England's, breathing English air,
Washed by the rivers, blest by suns of home
And think, this heart, all evil shed away,
A pulse in the eternal mind, no less
Gives somewhere back the thoughts by England given;
Her sights and sounds; dreams happy as her day;
And laughter, learnt of friends; and gentleness,
In hearts at peace, under an English heaven.
Last assignment
1. The capital of Ireland is:
    a. London             b. Edinburgh          c. Dublin
2. Ulysses is a ________ novel:
   a. short                b. complicated        c. boring
3. James Joyce was part of which literary movement?
   a. modernism     b. romanticism       c. realism
4. The 1st World War inspired a lot of:
   a. footballers       b. playwrights       c. poets
5. Rupert Brooke grew up in the ______ of England:
   a. center               b. south coast       c. north coast     
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